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ź*- o a /"-"-,rz,/a'ąotby'u',
nawiązując do mojego wystąpieniaz31 maraa2OI9 r. w sprawie dostępu dzieci do

procedury wymiany procesora dźwięku (części implantu słuchowego) oraz odpowiedzi z 3I
lipca2019 r.521J2.070.5.2019.EW, stosownie do art. 10 ust. I pktZ ustawy z dnia 6 stycznia
2000 r. o Rzeczniku Praw Dziecka (Dz' U. z 2Ol7 r. poz. 922), zwracam się zuprzejmą
prośbą o przesłanie aktualnych informacji na temat prac nad rozwiązaniami systemowymi

mającymi na celu m.in. skrócenie czasu oczekiwania pacjentów na wymianę ww. procesorów.

W szczególności proszę o przekazanie informacji na temat:

1) etapu prac nad określeniem standardów dotyczących zasad, i częstotliwości

wymiany procesorów mowy lub dŹwięk! otaz

2) stanowiska Prezesa Narodowego Funduszu Zdrowia_ przedstawionego na prośbę

Ministra Zdrowia w sprawie możliwości wprowadzęnia rozwiązania
polegającego na centralnym zakupie wyrobów medycznych stosowanych przy tych

świadczeni ach przez płatnika.

Chciałbym zauwaŻyć, Że do Biura Rzecznika Praw Dziecka nadal wpływają
zgŁoszenia od rodziców dzieci długo oczekujących na wymianę ww. procesorów implantów

słuchowych. Rodzice wskazują' że sytuacja ta powoduje pogorszenie się słyszenia u dzieci,
a niekiedy nawet utratę słyszenia, do czasu wymiany procesora dŹwięku na nowy i w pełni

sprawny.

Poniewaz problem ma charakter generalny a nie indywidualny rozwiązanie go

przektacza możliwości podmiotów leczniczych jak też płatnlka. Przytoczenia wymaga

stanowisko Narodowego Funduszu Zdrowia zgodnie z ktorym,Jr{arodowy Fundusz Zdrowia
na przestrzeni ostatnich lat wyczerpał wszelkie dopuszczone prąwem metody rozwiqzania
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problemu wydłużajqcego się czasu oczekiwania na wymianę procesorów Kazdorazowe

złiększenie dedykowanej kwoty zobowiqzania wpĘnua jedynie na liczbę nowo wszczepionych

implantów, a nie na liczbę wymienionych procesorów. Należy również podkreślić, że

finansowanie ww. świadczeń oparte jest na finansowaniu ryczałtowym w systemie

podstawowego szpitalnego zabezpieczenia świadczeń opieki zdrowotnej (PSZ). Zmiana

sposobu finansowania wymaga zmiany rozporzqdzenia Ministra Zdrowia z dnia 26 czerwca

20l7 r. w sprawie olrreślenia wykazu świadczeń opieki zdrowotnej wymagajqcych ustalenia

odrębnego sposobu finansowania (DZ. U. z 20]7 poz. ]225 ze zm.), co wielokrotnie było

sygnalizowane w Ministerstwie Zdrowia. " t

Proszę zatem o odniesienie się do powyzszego postulatu NFZ w sprawie zmiany

ww. rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 26 czelwca 2017 r' w sprawie określenia

wykazu świadczęń opieki zdrowotnej wymagających ustalenia odrębnego sposobu

finansowania.
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